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Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 

Bizottsága nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

  

A Bizottsági ülés ideje: 2024. október 29. napján 12:30 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek:  

            Csernai Ferencné bizottsági elnök 

Palicz István Endre bizottsági tag       

 Kracson Norbert bizottsági tag 

 Antal Pál Péter bizottsági tag 

Bodnár Ferenc Jánosné bizottsági tag  

Dr. Csomós Katalin bizottsági tag  

Szegedi Tibor bizottsági tag  

 

Tanácskozási joggal meghívottak:  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Bartus István Főépítész/Csoportvezető 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

Dr. Csiba Gábor egészségügyi szakreferens 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos 

  

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos 

 

Jegyzőkönyvvezető: Buka Gabriella 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság határozatképes, mivel a 7 tagból 7 tag jelen van, egyben 

az ülést megnyitotta. Megkérdezte a bizottság tagjait, hogy az ülés napirendjével 

kapcsolatosan van-e észrevétel vagy egyéb javaslat. 

 

Tekintettel arra, hogy észrevétel, javaslat nem volt, Csernai Ferencné elnök az ülés 

napirendjét szavazásra bocsátotta.  

 

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza.  
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dr. Terdik Sándor jegyző: javaslatot tett arra, hogy kerüljön felvételre Egyebek 

napirendi pont.  

 

S  z  a  v  a  z  á  s :  A Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 

igen szavazattal, - egyhangúlag - az ülés napirendjét a alábbi módosítással elfogadta. 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés a sátoraljaújhelyi III. számú házi gyermekorvosi körzet éves 

munkájáról szóló tájékoztató elfogadására 

Előterjesztő: Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos 

2. Előterjesztés a sátoraljaújhelyi III. számú felnőtt háziorvosi körzet éves 

munkájáról szóló tájékoztató elfogadására 

Előterjesztő: Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos 

3. Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulójához történő csatlakozásra 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

4. Előterjesztés egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott - vissza nem térítendő 

támogatás biztosítására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

5. Egyebek 

 

Zárt ülésen: 

1. Előterjesztés a „B” típusú Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjban részesülők  szociális rászorultságának 2024. évi 

felülvizsgálatára 

            Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés segélykérelmek elbírálására 
 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: javaslatot tett arra, hogy Bodnár Ferenc Jánosné 

bizottsági tag kerüljön állandó jegyzőkönyv-hitelesítőjének megválasztására. Megkérdezte a 

bizottság tagjait, hogy van-e ellenvetésük Bodnár Ferenc Jánosné jegyzőkönyv hitelesítő 

személyével kapcsolatosan. 

Tekintettel arra, hogy a javaslattal kapcsolatban észrevétel nem volt, Csernai Ferencné 

bizottsági elnök szavazásra bocsátotta a jegyzőkönyv-hitelesítőjének megválasztására 

vonatkozó javaslatát. 

Szavazás:a Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 6 igen 

szavazattal 1 tartózkodás mellett – elfogadta a javaslatot, miszerint Bodnár Ferenc Jánosné 

bizottsági tag kerüljön megválasztásra a bizottság állandó jegyzőkönyv hitelesítőjének. 

1. Előterjesztés a sátoraljaújhelyi III. számú házi gyermekorvosi körzet éves 

munkájáról szóló tájékoztató elfogadásáról 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: megkérdezte Dr. Varga-Szilágyi Zita házi 

gyermekorvost, hogy van-e kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: a beszámolóban a praxisban elvégzett 

szűrővizsgálatokat tartalmazó táblázatban adminisztrációs hiba történt a 2020. év kétszer 
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szerepel. A beszámolóban a régebbi rendelési idő szerepel, mert a napokban vette tudomásul 

az ÁNTSZ az új rendelési időt. 

 

Kérdések, vélemények: 

 

Bodnár Ferenc Jánosné bizottsági tag: doktornő két iskolát lát el a három védőnő 

segítségével, hogy kivitelezhető az ellátás és fognak e módosulni a körzetek 

 

dr. Madák Tímea osztályvezető: a körzeteket nem lehet módosítani, mert a védőnők 

átkerültek a vármegyei kórház fennhatósága alá és az önkormányzatnál csak az iskola 

egészségügy maradt. Várhatóan 2025. év szeptemberétől fog az iskola egészségügy is 

átkerülni és akkortól lesznek egységesen kezelve a védőnők. 

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: egyre nehezebb összeegyeztetni a feladatokat. 

Figyelembe kell venni a  saját praxist, a védőnők saját körzeti munkáját és az iskola 

időbeosztását, az oltások beadás határidejét.  

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: örül annak, hogy van arra mód és lehetőség, hogy a 

kiskorúak megkapják a védőoltásokat.  

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: nem egy gazdag régióban élünk, de nagyon 

sokan kérnek nem kötelező védőoltásokat is. 

 

Palicz István Endre bizottsági tag: megkérdezte, hogy sokan kérnek e még orvosi igazolást 

különböző indokokkal és hogy működik a KRÉTA rendszer használata. 

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: az orvosi igazolást kérő réteg sosem fog 

megszűnni. A praxisban ez a réteg sajnos elég széles. A KRÉTA használata ezt nem 

befolyásolja. A KRÉTA rendszer használatának kezdete nehézkes volt, de már egyre jobban 

megismerik a programot. Az intézményvezetők és a háziorvosok tavalyi megbeszélése 

alkalmával sok minden elhangzott, de úgy látja, hogy az intézmények nem tartják magukat a 

megbeszéltekhez. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: tudja, hogy az egyeztetésen megbeszéltek az intézmények 

részéről  sok esetben nem került betartásra. Javasolni  fogja, hogy újabb egyeztetésre kerüljön 

sor. 

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: jó lenne, ha az óvodákban is működne a 

KRÉTA rendszer. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az óvodákban most került bevezetésre, még tanulják a 

használatát. 

 

Antal Pál Péter bizottsági tag: megkérdezte, hogy készül-e valamilyen kimutatás arról, 

akiknél az oltás mellékhatást vált ki. 

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: amikor oltási megbetegedés vagy szővödmény 

jelentkezik akkor az ÁNTSZ felé le kell jelenteni. Ezt országosan tartják nyilván. Az elmúlt 

20-22 évben nem volt jelenteni valója az ÁNTSZ felé.  

 



 4 

 

Bodnár Ferenc Jánosné bizottsági tag: nagymamaként személyesen tapasztalta a 

gördülékeny beteg ellátást. Doktornő az egyedüli, aki nem nyugdíj mellett végzi a 

feladatellátást. Megköszönte a munkáját és további jó egészséget kívánt. 

 

Antal Pál Péter bizottsági tag: megkérdezte, hogy mi a véleménye az egészségügy 

központosításáról. 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: az államosítás azért következett be, mert a körzetekben a 

beteglétszám nagy eltérést mutatott. Igazságtalanság volt, hogy a kisebb beteglétszámú 

körzetek ugyanannyi finanszírozást kapjanak, mint a nagy beteglétszámú körzetek. Ezt 

szeretnék országosan megoldani, hogy közel azonos beteglétszámú körzetek legyenek. A 

helyettes államtitkár Sárospatakon tartott fórumon, ezzel indokolta az államosítást. 

 

Antal Pál Péter bizottsági tag: személyes tapasztalta meg, hogy az idős beteget felviszik 

Miskolcra szakrendelésre, de a haza jutása nem megoldott.  

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: ketté kell választani az egészségügyi alapellátást és a 

szakellátást. Ezek a problémák nem tartoznak a napirendi ponthoz.  

 

Palicz István Endre bizottsági tag: megköszönte a beszámoló elkészítését. Véleménye 

szerint a legnagyobb probléma, hogy a gyermek a folyamatos hiányzások miatt nem kap 

bizonyítványt. Intézményvezetőként tapasztalta, hogy voltak olyan gyermekek, akik a 

folyamatos hiányzás miatt ismételtek éveket.  

 

Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos: a panasszal érkező gyermekek esetében az 

alapvizsgálatok kerülnek elvégzésre, de vannak olyan panaszok melyeknek nincsen fizikális 

tünete. Szakrendelésre beutalás esetén viszont több hónap is eltelhet, míg kivizsgálásra kerül a 

beteg.  

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: további jó egészséget és kitartást kívánt a 

munkavégzéshez. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Csernai Ferencné elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntsön 

arról, hogy – Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos által előterjesztett – a 

sátoraljaújhelyi III. számú házi gyermekorvosi körzet éves munkájáról szóló tájékoztatót 

elfogadja. 

 

S  z  a  v  a  z  á  s :  A Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 6 

igen szavazattal 1 tartózkodás mellett - az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Szociális és Egészségügyi Bizottsága 

422/2024. (X.29.) határozata 

a sátoraljaújhelyi III. számú házi gyermekorvosi körzet éves munkájáról szóló 

tájékoztató elfogadásáról 

  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 

Bizottsága döntött arról, hogy – Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvos által előterjesztett 
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– a sátoraljaújhelyi III. számú házi gyermekorvosi körzet éves munkájáról szóló 

tájékoztatót elfogadja. 

 

 

2. Előterjesztés a sátoraljaújhelyi III. számú felnőtt háziorvosi körzet éves 

munkájáról szóló tájékoztató elfogadásáról 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: megkérdezte Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvost, 

hogy van-e kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos: nem volt kiegészíteni valója az előterjesztéssel 

kapcsolatban. 

 

Kérdések, vélemények:  

 

Palicz István Endre bizottsági tag: megkérdezte, hogy mi Doktornő véleménye az oltások 

veszélyességéről. 

 

Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos: amikor a COVID járvány elkezdődött sokan alig 

várták az oltást, jelenleg viszont sok esetben az oltást okolják a fellépő megbetegedésekért. 

Minden anyagnak, aminek hatása van, biztos van mellékhatása is. A betegség is hagyhat 

olyan nyomokat a szervezetben, amiből nem lehet kigyógyulni. Az influenza ellen 

védőoltásra jelentkezők száma a felére csökkent. 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: megköszönte Doktornő munkáját és további jó 

egészséget kívánt. 

 

Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos: a beszámolóban való érintettség miatt tartózkodni 

fog a szavazásnál. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Csernai Ferencné elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntsön 

arról, hogy – Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos által előterjesztett – a sátoraljaújhelyi III. 

számú felnőtt háziorvosi körzet éves munkájáról szóló tájékoztatót elfogadja. 

 

S  z  a  v  a  z  á  s :  A Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 5 

igen szavazattal 2 tartózkodás mellett - az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

Szociális és Egészségügyi Bizottsága  

423/2024. (X.29.) határozata  

a sátoraljaújhelyi III. számú felnőtt háziorvosi körzet éves munkájáról szóló tájékoztató 

elfogadásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 

Bizottsága döntött arról, hogy – Dr. Csomós Katalin felnőtt háziorvos által előterjesztett – a 

sátoraljaújhelyi III. számú felnőtt háziorvosi körzet éves munkájáról szóló tájékoztatót 

elfogadja. 
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3. Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 

2025. évi fordulójához történő csatlakozásra 

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyzőt, hogy van-e 

kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a Nemzeti Kulturális Támogatáskezelő  2024. szeptember 30-án 

meghirdette a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2025. évi 

pályázati felhívásait. A Bursa Hungarica Ösztöndíjrendszer többszintű támogatási rendszer, 

amelynek pénzügyi fedezetét a települési önkormányzatok, vármegyei önkormányzatok és a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium nyújtja. Az ösztöndíjrendszer célja esélyteremtés 

érdekében a hátrányos helyzetű, szociálisan rászoruló fiatalok felsőfokú tanulmányainak 

támogatása. 

 

Kérdések, vélemények:  

 

Csernai Ferencné bizottsági elnök: mióta a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázatot 

meghirdették Sátoraljaújhely Város Önkormányzata folyamatosan csatlakozik a pályázati 

kiíráshoz. Kérte, hogy mint, minden éven most is jusson el az információ a középiskolákhoz. 

Reméli, hogy minél többen élnek ezzel a lehetőséggel. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Csernai Ferencné elnök, 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Szociális és Egészségügyi Bizottság javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulójához történő csatlakozását az előterjesztésben foglaltak 

szerint fogadja el. 

 

S  z  a  v  a  z  á  s :  A Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 6 

igen szavazattal 1 tartózkodás mellett - az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Szociális és Egészségügyi Bizottsága 

424/2024.(X.29.) határozata 

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2025. évi 

fordulójához történő csatlakozásáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy  
 

1. csatlakozzon a hátrányos helyzetű, szociálisan rászorult felsőoktatási hallgatók, illetőleg 

felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz,  

2. fogadja el az Ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulójának Általános Szerződési feltételeit,  

3. vállaljon kötelezettséget arra, hogy a támogatásban részesített ösztöndíjasok havi 

támogatási összegét az Általános Szerződési feltételek szerinti ütemezésben előre átutalja a 

Nemzeti Kulturális Támogatáskezelő Bursa Hungarica számlájára.  

 

4. Előterjesztés egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott - vissza nem térítendő 

támogatás biztosítására 
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Csernai Ferencné bizottsági elnök: kérte, hogy Micskó Benjamin betegségének kezeléséhez 

nyújtott támogatást tárgyalja meg a bizottság. Sátoraljaújhely Város Önkormányzata hatodik 

alkalommal nyújt támogatást. Bízik abban, hogy összegyűlik a megfelelő összeg a kezeléshez. 

Jelenleg 528 millió forint gyűlt össze. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Csernai Ferencné elnök szavazásra 

bocsátotta javaslatát, miszerint a Szociális és Egészségügyi Bizottság javasolja a képviselő-

testületnek, hogy Micskó Benjámin részére, - betegségének kezeléséhez - egyszeri, vissza nem 

térítendő, 100.000.- Ft összegű támogatást biztosítson.   

 

S  z  a  v  a  z  á  s :  A Szociális és Egészségügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 

igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Szociális és Egészségügyi Bizottsága 

425/2024.(X.29.) határozata 

egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott – vissza nem térítendő támogatás biztosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy Micskó Benjámin részére, - betegségének 

kezeléséhez - egyszeri, vissza nem térítendő 100.000.- Ft összegű támogatást biztosítson.   

 

5. Egyebek 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a külsős bizottsági tagok részére kiosztásra került egy tájékoztató, 

amely a KOMA adatbázisba történő csatlakozást menetét tartalmazza. A köztartozásmentes 

adózói adatbázisban minden bizottsági tag esetén jelzés érkezhet az önkormányzathoz az 

esetleges tartozásáról. Megváltoztatásra került a www.satoraljaujhely.hu honlapon a 

képviselő-testületi ülés előterjesztéseinek elérhetőségének a módja és helye. A külsős 

bizottsági tagok csak a saját bizottságuk zárt üléseinek előterjesztéseit láthatják, tekintettel 

arra, hogy a nyílt ülés anyaga továbbra is látható mindenki számára a publikus felületen. A 

külsős bizottsági tagok zárt borítékban megkapják az elérési utat és a belépéshez szükséges 

jelszót. A képviselők, mint eddig is minden előterjesztéshez hozzáférhetnek.  A következő 

képviselő-testületi ülés alkalmával már ezen a felületen láthatják a zárt előterjesztéseket. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, felvetés nem hangzott el Csernai Ferencné bizottsági 

elnök megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta. A bizottság zárt ülésen folytatta 

munkáját. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

Bodnár Ferenc Jánosné sk.               Csernai Ferencné sk. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő         Bizottság elnöke 


